
 
 

 

 

Informace občanům obce 

Svésedlice 

červenec, srpen, září 7,8,9/2022 

Milé sousedky, milí sousedé, 

po delší době se k Vám opět dostávají naše Informace občanům. 

Toto vydání je posledním ve funkčním volebním období 2018 – 

2022 pro stávající složení zastupitelstva obce. Již v předstihu bych 

Vás nyní rád informoval, že ustavující zastupitelstvo po 

komunálních volbách je nyní v plánu 1. listopadu od 18 hod 

v prostorách obecního úřadu. Dovolte mi jménem celého 

zastupitelstva poděkovat za možnost hájit zájmy obce, být 

v centru dění a snažit se naši obec stále zvelebovat. Byť to nebylo, 

není a nebude nikdy snadné, mohu říci, že všichni jsme dělali pro 

chod naší obce maximum. 

Lubomír Konar, starosta obce  



 
 

Volby do zastupitelstva obce a Senátu 

Parlamentu ČR 

pro volby do zastupitelstva obce a pro volby do Senátu 
Parlamentu ČR konané ve dnech 

23.9.2022  14.00   22.00 
24.9.2022   8.00   14.00 

a 30.9., 1.10.2022 (případné II. Kolo voleb do Senátu 
Parlamentu ČR) byl stanoven jeden volební okrsek. 

Volební místnost bude jako vždy v budově obecního úřadu, č.p. 

58, v prvním patře, v prostorách knihovny. Hlasovací lístky Vám 

byly již dodány do poštovních schránek. Ve dnech voleb může 

volič obdržet hlasovací lístky i ve volební místnosti. Právo volit 

má občan starší 18 let. Hlasovat může poté, kdy prokáže svoji 

totožnost. V případě závažných, zejména zdravotních důvodů 

může volič požádat obecní úřad nebo ve dnech voleb 

okrskovou volební komisi o to, aby mohl hlasovat mimo volební 

místnost. K voliči jsou pak vyslání členové volební komise 

s přenosnou volební schránkou a umožní mu odvolit. Kontakt 

na volební komisi – tel. 777 554 732. 

Více informací k volbám na www.svesedlice.cz nebo 

www.mvcr.cz. 

  



 
 

Do Senátu Parlamentu ČR je v našem volebním obvodu celkem 

8 kandidátů. Do zastupitelstva obce jedna kandidátní strana 

pojmenována Svésedlice 2022 – 2026. Níže, představujeme 

blíže její kandidáty. 

Lubomír Konar – 33 let, starosta obce  

manželka Barbora 

děti Ella 10let a Adéla 7let 

pes Lara, kočky Pegina, Bětuška a 
pohřešovaný bílo-černý kocour Olin 

Dosavadní pracovní zkušenosti - pracovník 
půjčovny DEK Stavebniny a starosta obce. 

Členem - TJ Sokol Doloplazy, KČT Svésedlice 
a SDH Svésedlice. 

Záliby – trávník a péče o něj, fotbal – 
fanoušek Arsenal Londýn 

Dovolím si využít tuto příležitost k poděkování všem, kteří mě 
celou dobu mého působení na obci podporovali a byli mi 
oporou při této práci. Největší díky patří mé ženě Barunce, 
která se mnou má v tomto ohledu neskutečné pochopení  
a trpělivost, že jsem nespočetněkrát na úkor našich společných 
rodinných chvil řešil věci v zájmu obce. Za to jí patří mé 
obrovské díky. 

  



 
 

Vlastimil Berka – 54 let, řidič 

Jmenuji se Vlastimil Berka, narodil jsem se 

7.4.1968 a celý život žiji ve Svésedlicích. 

Jsem ženatý, mám dceru, syna a dva vnuky. 

Žijeme všichni zde v obci v rodinném domě. 

Pracoval jsem v zemědělství, stavebnictví, 

autodopravě jako technik a nyní jako řidič. 

Od14 let jsem členem místních 

dobrovolných hasičů. Volný čas trávím  

s rodinou, a pomáhám zvelebovat naši 

obec a okolí. Nyní jsem jedno volební 

období členem zastupitelstva. 

 

Bohuslav Ohera – 41 let, rozpočtář  

Pracovní profese : rozpočtář 
Funkce: zastupitel obce Svésedlice, 
předseda finančního výboru obce 
Svésedlice, předseda KČT Zelenáči 
Svésedlice. 
Záliby: rodina, obec, turistika, historie. 
 

 

 

 



 
 

Martin Rotter – 32 let, programátor  

Občané Svésedlic, přátele, sousedi - dovolte 
mi, abych se v několika větách představil,  
a tak vám umožnil udělat si alespoň omezený 
názor na mě jako na člověka a občana naší 
malé velké obce. 

Jmenuji se Martin Rotter, jsem nepříliš 
krátce ženat a s mou ženou Pavlou máme  
3 krásné děti - Pavlíka, Sofinku a Jiříka. Po 
vystudování oboru "Aplikovaná informatika" 
na UP Olomouc jsem zůstal v oboru a věnuji 
se programování nástrojů pro zdravotnickou 
oblast. Někteří známí by o mě řekli, že jsem 
životní skeptik, a ti, kteří ne, by mě označili 
za pragmatika a ohnivého ateistu. Ve volném 
čase jsem se hlavně dřívě věnoval spisovatelské činnosti pro 
časopis History Revue a hraní florbalu. Nyní si rád upeču chléb 
či pustím dobrý film. 

Jak mnozí víte, v naší obci žijeme s rodinou spokojeně 3 roky, a 
možná se hodí říct, proč jsme si kdysi vybrali právě Svésedlice 
jako místo dobré k životu. Tehdy jsme v dostupných 
možnostech vybírali mezi Svésedlicemi, Skrbní a Bystročicemi. 
Skrbeň a Bystročice jsou nepoměrně větší obce než Svésedlice, 
ale překvapila mě jedna věc. Svésedlice, ačkoliv několikrát 
menší počtem obyvatel než konkurence, nabízely mnohem 
větší počet společenských akcí, zejména pro děti. To, samo  
o sobě o Svésedlicích a o jejích obyvatelích leccos říká, a já nyní 
vím, že jsme tehdy zvolili dobře, a já sám se rád na chodu a 
životu obce podílím. 



 
 

Roman Doležel – 32 let, specialista logistiky  

Vážení spoluobčané, 

Pokusím se Vám na následujících řádcích 
představit, ať si uděláte obrázek o relativně 
nové tváři nejen v obci, ale i o případném 
novém zastupiteli. 

Jsem člověk, který vyrostl v malém městečku 
na úplném severu Moravy, kde jsem žil do 
svých 18 let. Následně po studiu gymnázia 
jsem šel studovat VŠ do Olomouce a místní 
kraj mi natolik učaroval, že už jsem se do 
rodné obce nikdy nevrátil. Věděl jsem, že zde 
na Olomoucku chci strávit zbytek života. Měl 
jsem to obrovské štěstí, že jsem potkal ženu, která tuto 
myšlenku sdílela se mnou. 

Po dlouhém hledání, kde spolu založíme rodinu, jsme si vybrali 
Svésedlice. Vesničku s krásným výhledem na Olomouc, fajn 
lidmi a hlavně místo, kde se člověk nenudí. Byli jsme nadšeni, 
že se zde pořádají neustále akce jak kulturní či sportovní, tak 
hlavně pro děti. 

Od začátku jsme se snažili zapojit do dění obce – ať už šlo  
o brigády nebo výše zmíněné pořádání akcí. Můj názor je, že 
pokud zde už bydlím, měl bych mít zájem na tom, aby obec 
vzkvétala a obětovat trochu času je to nejmenší, co pro ni mohu 
udělat. I proto jsem přijmul nabídku kandidovat do místního 
zastupitelstva. 

  



 
 

Michal Komárek – 20 let, konstruktér  

Jmenuji se Michal Komárek a jsem 
občanem obce Svésedlice asi 11let. 

Absolvoval jsem strojní  průmyslovku a nyní 
pracuji jako konstruktér. Tento obor mě 
velmi baví a chtěl bych se mu věnovat i v 
budoucnu. Mám rád basketball, bruslení  
a jízdu na snowboardu. 

Byl jsem osloven na kandidaturu a přestože 
jsem nikdy na podobné pozici nebyl, chtěl 
bych zkusit ovlivnit chod a rozvoj naší obce. 

 

Filip Kenický – 33 let, operátor CNC  

Jmenuji se Filip Kenický (33let), pracuji ve 
strojírenském průmyslu jako obsluha 
vodního paprsku a ve Svésedlicích žiji se 
svou ženou a dcerou Zoinkou.  

Svésedlice jsem si zamiloval hned od 
samého začátku nastěhování, a proto rád 
vypomáhám při bohatém společenském 
programu i při akcích za účelem 
zvelebování naší obce.  

Důvodem, proč bych byl rád součástí 
zastupitelstva Svésedlic, je můj zájem 
podílet se svým hlasem na chodu obce. 
Záleží mi na tom, aby se zde cítila dobře má 
rodina a aby pro naše spoluobčany byly 
Svésedlice dobrým místem pro život. Rád bych podpořil udržení 



 
 

či rozšíření společenských akci (zvláště těch dětských) a pomohl 
dostat Svésedlice do povědomí jako obec s kvalitním zázemím, 
infrastrukturou i kulturou, ve které je jednoduše hezky 
dohromady dětem, dospělým i starším občanům. 
 
Herynková Jana – 46 let, recepční  

 

 

 

 

 

 

 

Herynek Jan – 64 let, důchodce 

 

  



 
 

Bydliště kandidátů dle pořadového čísla na hlasovacím lístku 

Svoz velkoobjemového odpadu 

Svoz velkoobjemového odpadu proběhne v 

sobotu 23. září 2022 

Svoz proběhne mobilním způsobem. Odpad mějte v daný den 
připravený nejpozději do 8.00 před svými domy. Prosíme  
o spoluúčast majitelů nemovitostí, při nakládání odpadu. Obec 
zajistí svoz tohoto odpadu. Kontejner u parku tedy nebude 
přistaven. Připomínáme druhy odpadu, který můžete odevzdat 
do velkoobjemového odpadu. Nábytek, gauče, postele, 
pohovky, sanitu (vany, toaletní mísy), koberce, linoleum, rámy 
oken, dveří atd. Velkoobjemový odpad není – odpad, který je 
možno vhodit do standartních kontejnerů na tříděný odpad  
a stavební odpad.  
Svoz nebezpečného odpadu v tento den nebude realizován. 
Připomínáme možnost využití sběrného dvora ve Velké Bystřici, 



 
 

kam je možno velkoobjemové a nebezpečné odpady 
odevzdávat zdarma po celé rok. Adresa: Velká Bystřice, Tovární 
1002 (za ČOV Velká Bystřice) 
Provozní doba sběrného dvora Velká Bystřice 
Úterý   15.30   18.00 
Sobota    8.00   12.00 

Termíny akcí 

Drakiáda      22.9. 
Brigáda       30.9. 
Lampionový průvod   termín bude upřesněn 
Ustavující zasedání zastupitelstva   1.11. 
Výlov rybníka      5.11. 

Fotbal 12.8.2022 

Dne 12.8. se v naší Aréně uskutečnilo fotbalové utkání místních 
borců. Před hlavním zápasem nám program zpestřil náš 
spoluobčan a bývalý fotbalový hráč a reprezentant Tomáš 
Hořava, který si připravil velice zajímavý fotbalový trénink pro 
děti. V hlavním utkání nešlo zase až tak o výsledek, ale o to se 
sejít a pobavit přihlížející kvalitním kopanou. Vítězi se stali 
všichni zúčastnění, padlo mnoho krásných branek a byly 

uděleny dvě červené karty za „hrubé, nesportovní chování“       
  



 
 

Obecní slavnosti 23.7. 

V rámci obecních 

slavností jsme si 

opět užili, věřím 

že bohatý kulturní 

a doprovodný 

program. Duhová 

show Deni a Teri, 

schody do nebe, 

lovec světla, 

bumper ball, 

skákací hrad pro děti, „bazén na osvěžení“, Fčeličky, Argemu, 

Negativ a dobré jídlo a pití. Co víc si přát. Děkujeme všem 

sponzorům akce za jejich finanční dary. Agra Velký Týnec, AG 

Ditana, s.r.o., Ing. Miloš Spurný, Elpremont elektromontáže a 

Waltr Stroje, s.r.o. Celá akce by nemohla proběhnout za 

pomoci nejen našich spoluobčanů, ať už to déle zde žijících či 

nově přistěhovaných. Zapojili se všichni, kteří měli čas a chuť. 

Díky všem za tuto výpomoc. 

Stále realizujeme další a další kroky k lepšímu a modernějšímu 

zázemí na místním hřišti, kde akce pořádáme. Nyní je v plánu 

pořízení sanitárního kontejneru. Vedle sanitárního kontejneru 

plánujeme realizovat stabilní zázemí pro prodej občerstvení. 

Pro tento účel nám poslouží plechová bouda, kterou upravíme 

k obrazu svému. Plechovou boudu nám darovala firma Havel 

Composites CZ, za což jí děkujeme. Jelikož jsme již dříve na 

hřiště přivedli střídavý elektrický proud, optické vlákno 

internetu, vodovod a kanalizaci, tak nebude žádný problém 

připojit zázemí a sanitární kontejner na tyto sítě. Přípojky si 

v současné době realizujeme svépomocí. 



 
 

Sanitární kontejner bude disponovat 3x dámské WC, 3x pisoár 

a 2x pánské WC. Pořízení kontejneru bude realizováno v rámci 

dotační podpory PRV – Program rozvoje venkova, přes SZIF, 

název akce „Doplnění kulturního a spolkového zázemí 

Svésedlice“. V této akci bude rovněž realizována zpevněná 

plocha kolem sanitárního kontejneru a budou pořízeny nové 

regály na knihy do knihovny. Dotační podpora u celé akce činí 

80%. 

vizualizace kontejneru 
 

Víte, že… 

Obec Svésedlice vyhlašuje výběrové řízení na pozici – 
Referent(ka) obecního úřadu. Více informací na 
www.svesedlice.cz 

  



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ze starého tisku, r.1923, Bohuslav Ohera  



 
 

Véšplecht: 

Matador na scéňe 

(hasičská soutěž ve Vacanovicích 5.7.2022) 

 

Ráno sésám z okna a venko belo krópovy mračno, že be e 
mrtvyho vestrašelo. Tož s takovó teho před chajdó moc 
nesfošařim. Mešlenke se mňe hoňile jak komáre, co mňe 
bzočele večir nad hlavó….. 
 
Povidám moji: „Negde bech verazel, na špacirko a celé deň bech 
roznosel na patách.“   
 
„Ja ? “ „Verazel na špacirko ?“, povidá moja. „Zas na tebe dó 
tahe, a přeméšliš, do keré hospode se podeš posťit ! “   
„To ťi aňi to krópovy mračno najednó nevaďi ! “ 
 
Moju tak lehko neokmitnu. Chťelo to velizt z kéške po obrácené 
vařeše. Bel sem z moji jak na hřebikách, jak na vochle. 
 
„Nech teho“, povidám. „Ve Vacanovicách je hasičská sóťež.“ 
„Valim fanďiť “, a moje kroke ož pomalo zalihale z chajde ven. 
Enom sem slešel moju polovicu na jedno ocho : „Ty ten gront 
tak zlomiroješ, že se u ňho aňi psék nezastavi - a ten ne mine 
jednyho roha.“ 
 
Mávl sem nad tym paprčó…..  
 
 



 
 

Za chvelo sem bel ve Vacanovicách. Zrovna šle na start naši ze 

Svisedlic. Čočim jak z kozich dvirec a meslel sem, že mňe ošil 

rozom. Šmárgotka ! Na place viďim Vlasťu od nás z óřadu, keré 

ož má pomale nárok na seniorpas…..  

Najednó se to rozjelo. „Řach“ Přepadalo mňe, že je tam misto 

Vlasťika nejaké mladé sršeň. Běhal z přiky na přiky a všode 

možňe. Bel jak v maršo a ešče k temo zastavil jakési kohót z 

keryho chrstala voda, kerá chrstať nemňela.  

Veplešťil sem na ňho čgále jak žaba a enom sem ze sebe vedal 

tře slova : „Matador na scéňe ! “ 

 Nakonec z teho bel prvňi flek a krásné čas pro SDH  Svésedlice, 

tož im všeckém pleskám       

Bohuslav Ohera  



 
 

Nová trafo stanice za rybníkem 

Na obecním pozemku za rybníkem je v současné době realizována 

stavba nové trafo stanice. Požadavky na odběr elektrické energie, 

zejména místních firem, byly tak veliké, že stávající rozvodná síť 

byla na pokraji své kapacity. Z tohoto důvodu došlo 

k vyprojektování již čtvrté trafostanice v obci. U obce naší velikosti 

jde o raritu, čtyř trafostanic v obci. Celá akce je financována ze 

strany ČEZ Distribuce a vše by mělo být hotovo do konce letošního 

roku.  

 

 


